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Kultur- och fritidsförvaltningen 
 

  
Till kultur- och fritidsnämnden 

  
  

Kultur- och fritidsnämndens avgifter 2024 

Förslag till beslut 
Kultur- och fritidsnämndens arbetsutskott föreslår kultur- och fritidsnämnden att godkänna 
revidering av nämndens avgifter för 2024 enligt förvaltningens förslag. 

Sammanfattning av ärendet 
Taxor och avgifter beslutas under hösten. Lagen säger att taxor och avgifter i grunden ska 
baseras på självkostnadsprincipen. De taxor och avgifter som måste fastställas av fullmäktige 
ska nämnderna senast i september ta beslut om.  
 
Kultur- och fritidsnämnden har endast avgifter, då det inte finns några lagstadgade krav på 
taxor inom kultur- och fritidsnämndens verksamheter. 
 
De verksamheter som har avgifter är bibliotek, kulturskola, sim- och sporthallsverksamheten 
samt lokaluthyrning på Fenix2.  

Ärende 
1. Bakgrund 
Taxor och avgifter beslutas under hösten. Lagen säger att taxor och avgifter i grunden ska 
baseras på självkostnadsprincipen. De taxor och avgifter som måste fastställas av fullmäktige 
ska nämnderna senast i september ta beslut om.  
 
Kultur- och fritidsnämnden har endast avgifter, då det inte finns några lagstadgade krav på 
taxor inom kultur- och fritidsnämndens verksamheter. 
 
Biblioteket tar bort förseningsavgiften. Under covid-tiden tog inte biblioteket ut några 
övertidsavgifter för medier som återlämnats för sent. Under perioden synliggjordes det att 
böckerna inte återlämnas senare bara för att man slapp avgiften.   

Kulturskolan gör en höjning på 50 kr för blockflöjt, instrumental och sång undervisning och 
dansfördjupning, 40 kr höjning av syskonrabatt inom musik och tar bort avgiften för körsång.  
Motivering till ändring är att det är för lite skillnad mellan gruppverksamhet och individuell 
undervisning. Den individuella undervisningen är ganska dyr och det behöver avspeglas i 
terminsavgiften.  
 
Sim- och sporthallsverksamheten förtydligar tidigare avgift gällande Plask och Lek. Tidigare 
har sim- och sporthall haft olika på Plask och Lek tidigare, Vaggeryd har kört 9 gånger och 
Skillingaryd 12 gånger. Detta ändras så att det är 9 gånger på båda simhallarna. 
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Eftersom det enbart är 9 gånger så är avgiften 100 kr billigare än övriga simgrupper. Leksim 
har varit 12 gånger i alla år. 

Ett förtydligande görs gällande babysim som är momsstadgad, vilket innebär att avgiften på 
600 kr är inklusive 25 %. 

 
Förvaltningen gör en höjning av Fenix2 lokaler för Foajé, Multihall, dansstudio, bildsal, 
inspelningsstudio och musiksal från 50 kr till 75 kr per timma för föreningar inom kommunen 
och GGVV (Gislaved, Gnosjö, Värnamo och Vaggeryds kommun) och studieförbund som 
bedriver ungdomsverksamhet.  
 
Föreningar inom kommunen och GGVV samt studieförbund som bedriver endast 
vuxenverksamhet får en ökning från 120 kr till 150 kr per timma.  
 
Inkludering av föreningar inom GGVV bygger på det samverkansavtal som skrivits under 
mellan kommunerna.  
 
Föreningar verksamma utanför GGVV får en avgift på 225 kr per timma, vilket innefattar en 
50 % ökning på timpriset för privatpersoner.  
Kostnad för hyra i samband med arrangemang ändras där startavgiften tas bort och timpriset 
höjs från 200 kr till 500 kr med ett maxbelopp på 2 500 kr per dygn. 
 
Kostnad för vaktmästare och övrig tekniker tas bort eftersom kultur- och fritidsförvaltningen 
inte har personella resurser att tillhandhålla den formen av service vid ett eventuellt 
arrangemang.    
 
Tidigare priser är från år 2020 och har inte tillämpats sedan år 2020 med hänvisning till att 
Fenix2 har varit stängt för renovering.  

2. Ekonomiska konsekvenser  

Bibliotekets konsekvens om att ta bort förseningsavgift har inte någon ekonomisk påverkan 
då själva avgiften är låg och att den inte behöver nyttjas. Utan det blir snarare en positiv 
konsekvens eftersom det visade sig att det blev en effektivisering av verksamheten att slippa 
administrera de små belopp som kunde ha kommit in. 

Kulturskolans konsekvens av höjningen blir att ekonomin förstärks med ca 20 000 kr/år. 
Eftersom vi nu har kö till den individuella undervisningen påverkas antagligen inte 
elevantalet. För att nå ut till fler elever och öka elevantalet gäller det att öka 
gruppundervisningen. En höjning av terminsavgiften för gruppverksamheterna skulle 
sannolikt få negativa konsekvenser för antalet sökande elever. Därför ingen höjning där. 

Sim- och sporthall ser inga ekonomiska konsekvenser som påverkar den totala budgeten.  

Fenix2 
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Ändring av avgifterna bedöms inte ha några ekonomiska konsekvenser gällande budgeten för 
Fenix2 med hänvisning till att Fenix2 inte har varit brukbar sedan år 2020. 

Fenix2 har inte tidigare haft någon tillsatt budget för underhåll och drift av 
kommunfullmäktige och de få medel som kommit in tidigare har inte kunnat täcka upp 
driftskostnaderna.  

    

 

 

Beslutet ska skickas till 
Diariet 
Kommunfullmäktige 
Ekonomi 
Ledningsgrupp kultur- och fritidsförvaltningen 

 

Handläggare 
Beata Vilkhed handläggare 

David Norrfjärd förvaltningschef kultur- och fritid 
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